

Communiqué de Presse



Communication Unit

Congress of Local and Regional Authorities

Ref: 304b07

Tel: : +33 3 90 21 49 36

Fax : +33 3 88 41 27 51

congress.com@coe.int

www.coe.int/congress

The President of the Congress, Halvdan Skard, welcomes Montenegro's accession to the Council of Europe

47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Strasbourg, 11.05.2007 - This morning the President of the Congress of Local and Regional Authorities of the Council of Europe, Halvdan Skard, welcomed Montenegro's accession to the Council of Europe.

"Today the Republic of Montenegro has become the 47th member state of the Council of Europe, but our relations with the country go back a long way. In 2001 we set up a local democracy agency in Niksic, which has since done remarkable work. Moreover, it is the President of the Association of Municipalities of Montenegro, Tarzan Milosevic, who presides over the NALAS Network (the Network of Associations of Local Authorities of South-East Europe), set up at the Congress's instigation," said Halvdan Skard.

"This bears witness to our excellent ties with the country and our confidence in its ability to honour its undertakings in respect of local democracy," he concluded.

Le Président du Congrès Halvdan Skard salue l'adhésion du Monténégro au Conseil de l'Europe

Strasbourg ; 11.05.2007 - Le Président du Congrès des pouvoirs locaux et régionaux du Conseil de l'Europe, Halvdan Skard, a salué ce matin de l'adhésion du Monténégro au Conseil de l'Europe.

« Aujourd'hui, la République du Monténégro devient le 47^{ème} membre du Conseil de l'Europe, mais nos relations avec ce pays sont anciennes. Nous avons établi en 2001 une Agence de la démocratie locale à Niksic qui, depuis, a fait un travail remarquable, et c'est par ailleurs le Président de l'Association des municipalités du Monténégro, Tarzan Milosevic, qui préside aux destinées du Réseau NALAS (Réseau d'Associations nationales de pouvoirs locaux d'Europe du Sud-Est) créé à l'initiative du Congrès» a déclaré Halvdan Skard.

« C'est dire la qualité de nos liens avec ce pays et la confiance que nous avons dans sa capacité à remplir ses engagements en matière de démocratie locale » a-t-il conclu.